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PROTOKÓŁ Nr XIV/15 

SESJI RADY MIASTA KAMIENNA GÓRA 

z dnia 17 grudnia 2015 r. 

odbytej w Sali Witrażowej Urzędu Miasta w Kamiennej Górze 
 

Godzina rozpoczęcia Sesji 13.00, zakończenia 16.15. 

 

Obecnych na Sesji – 21 radnych – lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu. 

 

Obsługa radcowska – Adwokat Tomasz Łuczkowski 

 

Ad. 1. Otwarcie Sesji 

 

Sesję otworzył i prowadził Przewodniczący RM Henryk Różański. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, że w Sesji uczestniczy 20 radnych na 21 ustawowego składu 

Rady (w momencie rozpoczęcia Sesji nieobecny był radny A. Jasiński), co stanowi quorum, 

przy którym RM może obradować i podejmować uchwały. 

 

 

Ad. 2 Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad 

 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

 

4. Wnioski i zapytania. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 291/14-

19, obr. Nr 7). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 40/16 

i 40/17, obr. Nr 7). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 225/7, 

789/21, 789/17, 789/19, 177/12, obr. nr 6 i dz. nr 305/5, obr. nr 5). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości (dz. nr 872/2, 

obr. nr 6 i dz. nr  50/8, obr. nr 1). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki procentowej opłaty adiacenckiej. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Miejskiej 

Kamienna Góra z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na rok 2016”. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie współpracy partnerskiej pomiędzy miastem Dvůr Králové 

nad Labem (Republika Czeska) a miastem Kamienna Góra (Rzeczpospolita Polska). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji 

podatkowych. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Miejskiej Kamienna Góra. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu miasta Kamienna Góra na 2016 rok: 

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej; 

2) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie 

uchwały; 

3) odczytanie opinii Komisji Budżetu Strategii i Rozwoju; 
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4) dyskusja nad projektem budżetu; 

5) głosowanie autopoprawek; 

6) głosowanie uchwały budżetowej uwzględniającej przyjęte poprawki. 

 

15. Sprawy różne. 

16. Zamknięcie Sesji. 

 

BM zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad punktu „Podjęcie uchwały w sprawie 

zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2015 rok”. Dodał, że kilka dni temu do UM 

wpłynęły dodatkowe środki na działalność samorządu i należy je wykorzystać. 

Przewodniczący RM poddał w/w wniosek pod głosowanie, w wyniku którego RM 

jednogłośnie, tj. przy 20 głosach „za” wyraziła zgodę na wprowadzenie punktu do porządku 

obrad (w miejsce dotychczasowego punktu 13). 

 

 

Ad.3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji 

 

Przewodniczący RM poinformował, że Protokół Nr XIII/2015 był wyłożony do wglądu 

w Biurze Rady Miasta. Dodał, że nie zostały do niego wniesione uwagi ani zastrzeżenia 

i zapytał, czy w chwili obecnej ktoś chciałby takie zastrzeżenia zgłosić? Uwag ani zastrzeżeń 

nie zgłoszono. 

 

 

Ad. 4. Wnioski i zapytania 

 

Radna Irena Plata: 

1. Pytanie, czy w bieżącym roku zostaną wywieszone nowe tablice informacyjne 

z rozkładem jazdy autobusów na nowych oznakowaniach pionowych przystanków? 

2. Prośba o wzmożone patrole policyjne lub montaż radaru na ul. Jeleniogórskiej, 

gdzie (szczególnie po godz. 22.00) kierowcy rozwijają duże prędkości i stwarzają tym 

zagrożenie dla pieszych. 

 

Radna Violetta Majak: 

1. Pytanie, jakie prace poczyniono dla adaptacji mieszkania przy ul. P. Ściegiennego 6, 

w którym w czerwcu br. był pożar? Lokator, który był zobowiązany do remontu, 

wyprowadził się i teraz pomieszczenie stoi nie ogrzewane. 

 

Radny Wiesław Sobiechowski: 

1. Sprawy budynków przy pl. Wolności 7 i 8: 

a) prośba o interwencję w sprawie zabezpieczenia popękanych gzymsów (od strony 

Rynku), 

b) prośba o interwencję w sprawie przymuszenia właściciela lokalu użytkowego 

(pl. Wolności 7) do odpowiedniej wentylacji pomieszczenia (w chwili obecnej robiony 

jest remont i wydostają się stamtąd nieprzyjemne zapachy), 

c) prośba o interwencję w sprawie zagrodzenia podwórka, gdzie ludzie często załatwiają 

tam swoje potrzeby fizjologiczne. Mieszkańcy zawracali się już wielokrotnie z tą prośbą 

do Sp. Mieszkaniowej, 

d) prośba o sprawdzenie stropu nad I piętrem, który wg mieszkańców się ugina, 

e) uwaga, że na korytarzu w budynku zostało wstawione zbyt duże okno, gdyż nie  

można go otworzyć nawet do umycia (blokuje je obniżenie stropu); podczas interwencji 
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w Sp. Mieszkaniowej mieszkańcy usłyszeli, że mogli pilnować sobie tej sprawy jak 

okno było wstawiane, co zdaniem radnego jest nie na miejscu (pismo 

w tej sprawie było kierowane również do UM). 

 

Radny Janusz Chodasewicz: 

1. Pytanie, kiedy BM udzieli radnemu odpowiedzi  na piśmie na wszystkie pytania zadane 

podczas ostatnich Sesji. 

 

Radny Ryszard Ostrowski: 

1. Prośba o interwencję w sprawie ustawienia skrzynki pocztowej na listy w okolicach 

ul. Słowackiego, Śląskiej i Nowej, która to została zdemontowana podczas likwidacji 

oddziału Poczty Polskiej na ul. J. Słowackiego. 

2. Prośba o montaż kamery na cmentarzu komunalnym, gdyż zdarzają się tam częste 

kradzieże. 

3. Prośba o przystąpienie do planu zagospodarowania podwórek przy ul. R. Traugutta, 

M. Skłodowskiej-Curie i Piastowskiej, które od wielu lat zarastają. Zdaniem radnego 

można tam wybudować garaże i sprzedać mieszkańcom. 

 

Radny Tomasz Baćko: 

1. Prośba o interwencję w sprawie nieświecącej latarni na skrzyżowaniu 

ul. L. Waryńskiego z ul. Lubawską (obok przejścia dla pieszych). 

 

 

Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

(dz. nr 291/14-19, obr. Nr 7) 

 

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału Mienia Andrzej Wolny. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku 

z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra jednogłośnie, 

tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XIV/78/15 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości – zał. Nr 2 do protokołu. 

 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 40/16 

i 40/17, obr. Nr 7) 

 

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału Mienia Andrzej Wolny. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku 

z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra jednogłośnie, 

tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XIV/79/15 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości – zał. Nr 3 do protokołu. 
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Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

(dz. nr 225/7, 789/21, 789/17, 789/19, 177/12, obr. nr 6 i dz. nr 305/5, obr. nr 5) 

 

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału Mienia Andrzej Wolny. 

 

Radna C. Róg zapytała, czy zamiana w wyniku tej i następnej uchwały spowoduje, że nie 

będzie już więcej rozliczeń między miastem a spółką i czy spisany został na tą okoliczność 

jakiś dokument?   

 

Kierownik Wydziału odpowiedział, że dzięki podjęciu uchwał zostanie zakończona kwestia 

rozliczeń z TBS-em. 

 

Radny J. Chodasewicz zwrócił się z prośbą o przedstawienie radnym i mieszkańcom 

informacji - jakie działki oferuje TBS w zamian? 

 

Kierownik Wydziału odpowiedział, że zostaną one przestawione w kolejnym projekcie 

uchwały. 

 

Na salę obrad przybył radny A. Jasiński (obecnych 21 radnych). 

 

Nikt więcej nie wniósł zapytań ani uwag, w związku z czym Przewodniczący RM zarządził 

głosowanie, w wyniku którego RM Kamienna Góra przy 17 głosach „za”, 4 „przeciw” 

i 0 „wstrzymujących się” podjęła Uchwałę Nr XIV/80/15 w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie nieruchomości – zał. Nr 4 do protokołu. 

 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 

(dz. nr 872/2, obr. nr 6 i dz. nr  50/8, obr. nr 1) 

 

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału Mienia Andrzej Wolny. 

 

Radna C. Róg poprosiła o przedstawienie dokładnego położenia zamienianych działek. 

 

Kierownik Wydziału wyjaśnił, że gmina nabędzie działkę przy ul. Polnej i działkę między 

ul. M. Fornalskiej i Lubawską. Dodał, że zamiana jest zgodna z mpzp i będzie finalizowana po 

podjęciu przez RM uchwał. 

 

Nikt więcej nie wniósł zapytań ani uwag, w związku z czym Przewodniczący RM zarządził 

głosowanie, w wyniku którego RM Kamienna Góra przy 17 głosach „za”, 4 „przeciw” 

i 0 „wstrzymujących się” podjęła Uchwałę Nr XIV/81/15 w sprawie wyrażenia zgody na 

nabycie nieruchomości – zał. Nr 5 do protokołu. 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki procentowej opłaty adiacenckiej 

 

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału Mienia Andrzej Wolny (w § 1 pkt 1 

odczytał stawkę 20%). 

 

Radny B. Wągrowski zwrócił uwagę na błędne odczytanie stawki procentowej przez 

Kierownika Wydziału. 
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Kierownik Wydziału potwierdził błąd w odczycie i wyjaśnił, że zgodnie z projektem uchwały 

jest to stawka 25%. 

 

Nikt więcej nie wniósł zapytań ani uwag, w związku z czym Przewodniczący RM zarządził 

głosowanie, w wyniku którego RM Kamienna Góra przy 20 głosach „za”, 0 „przeciw” 

i 1 „wstrzymujących się” podjęła Uchwałę Nr XIV/82/15 w sprawie ustalenia stawki 

procentowej opłaty adiacenckiej – zał. Nr 6 do protokołu. 

 

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Miejskiej 

Kamienna Góra z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na rok 2016” 

 

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału Spraw Społecznych Arkadiusz Jaracz. 

 

Radny J. Chodasewicz zapytał, gdzie „zginęło” 100 tys. zł ujęte w pierwotnej wersji 

Programu? Dodał, że w projekcie poddanym pod konsultacje w obszarze IV było ujęte| 

250 tys. zł, a w obecnym widnieje 150 tys. zł, w obszarze V było z kolei 10 tys. zł, a w obecnym 

widnieje 15 tys. zł, co daje w sumie 95 tys. zł mniej w ciągu roku do wykorzystania przez 

organizacje pozarządowe. Radny zapytał również, dlaczego nie został uwzględniony wniosek 

organizacji, którą radny reprezentuje, o zarezerwowanie kwoty na działania, które mogą być 

podjęte w ramach art. 19a ust. 1 ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie 

(rezerwa na wydarzenia nieprzewidziane w ciągu roku, a konieczne do realizacji)? 

 

Kierownik Wydziału odpowiedział, że do konsultacjom jest poddawany pierwszy Program, 

zawierający wszystkie życzenia organizacji pozarządowych oraz pracowników Wydziału 

Spraw Społecznych UM. W trakcie prac nad projektem budżetu miasta na kolejny rok (a 

Program współpracy jest od niego zależny) korygowane są kwoty w poszczególnych 

dziedzinach i musi nastąpić dostosowanie wydatków do możliwości finansowych gminy, co też 

miało miejsce w tym przypadku. Dodał, że zgodnie z art. 19a ustawy wspomnianej przez 

radnego, każda organizacja może w ciągu roku złożyć ofertę do BM (na zadania nie 

przekraczające kwoty 10 tys. zł i przewidziane do realizacji w ciągu 3 miesięcy) i On ocenia 

celowość oferty i ustala, czy w budżecie miasta znajdują się wolne środki na ten cel – na to nie 

musi być odgórnie zarezerwowana kwota. 

 

Radny J. Chodasewicz zapytał tym razem Skarbnik Miasta, na co została przesunięta kwota 

95 tys. zł? 

 

Skarbnik Miasta wyjaśniła, że te środki nigdzie nie zostały przesunięte, tych środków po 

prostu nie ma – pierwszy projekt Programu zawierał wszystkie propozycje, ale budżetu miasta 

nie było na to stać i zapisano posiadaną kwotę do wykorzystania przez organizacje 

pozarządowe. 

 

Nikt więcej nie wniósł zapytań ani uwag, w związku z czym Przewodniczący RM zarządził 

głosowanie, w wyniku którego RM Kamienna Góra jednogłośnie, tj. przy 21 głosach „za” 

podjęła Uchwałę Nr XIV/83/15 w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Miejskiej 

Kamienna Góra z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na rok 2016” – zał. Nr 7 do protokołu. 
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Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie współpracy partnerskiej pomiędzy miastem Dvůr 

Králové nad Labem (Republika Czeska) a miastem Kamienna Góra (Rzeczpospolita 

Polska) 

 

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Miasta Arkadiusz Wileński. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku 

z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra przy 20 głosach 

„za”, 0 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się” podjęła Uchwałę Nr XIV/84/15 w sprawie 

współpracy partnerskiej pomiędzy miastem Dvůr Králové nad Labem (Republika Czeska) a 

miastem Kamienna Góra (Rzeczpospolita Polska) – zał. Nr 8 do protokołu. 

 

 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji 

podatkowych 

 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Miasta Iwona Pazgan. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku 

z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra jednogłośnie, 

tj. przy 21 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XIV/85/15 w sprawie określenia wzorów 

formularzy informacji i deklaracji podatkowych – zał. Nr 9 do protokołu. 

 

 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2015 

rok 

 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Miasta Iwona Pazgan. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku 

z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra jednogłośnie, 

tj.  przy 21 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XIV/86/15 w sprawie zmian w budżecie miasta 

Kamienna Góra na 2015 rok – zał. Nr 10 do protokołu. 

 

 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Miejskiej Kamienna Góra 
 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Miasta Iwona Pazgan. Odczytała również opinię 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały – zał. Nr 11 do 

protokołu. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku 

z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 
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Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM Kamienna Góra przy 20 głosach 

„za”, 1 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” podjęła Uchwałę Nr XIV/87/15 w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Miejskiej Kamienna Góra – zał. Nr 12 do protokołu. 

 

 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu miasta Kamienna Góra na 2016 rok: 

 

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej 

 

Projekt uchwały przestawiała Skarbnik Miasta Iwona Pazgan. 

 

2) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

o projekcie uchwały 

 

Opinię Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały odczytała 

Skarbnik Miasta Iwona Pazgan – zał. Nr 13 do protokołu. 

 

3) odczytanie opinii Komisji Budżetu Strategii i Rozwoju 

 

Opinię odczytała Przewodnicząca Komisji Budżetu Strategii i Rozwoju radna Z. Kolat – 

zał. Nr 14 do protokołu 

 

4) dyskusja nad projektem budżetu 

 

Przewodniczący RM otworzył dyskusję w sprawie projektu budżetu: 

 

BM wyraził zdanie, że jest to propozycja dobrego budżetu, który zabezpiecza potrzeby 

jednostek podległych i nakłady na infrastrukturę miasta oraz nie zakłada deficytu. Nadwyżka 

budżetowa przeznaczana jest już kolejny rok na spłatę zobowiązań finansowych, a inwestycje 

zostaną zrobione ze środków pochodzących ze sprzedaży mienia oraz tego, co uda się pozyskać 

z zewnątrz. Na początku przyszłego roku będą składane już wnioski o środki zewnętrzne 

i liczymy na to, że część uzyska akceptację w drugiej połowie 2016 r. W takiej sytuacji ulegnie 

też zmianie kwota obecnie zaplanowana w budżecie i może sięgnąć kilku milionów złotych. 

Przyjęliśmy taktykę nie wpisywania tych zadań do budżetu, dopóki nie będziemy wiedzieli, 

że zostały one zakwalifikowane do realizacji. Proponowany budżet pozwala na funkcjonowanie 

miasta w sposób zrównoważony oraz spokojne przygotowanie się do pozyskiwania kwot na 

zadania unijne, które będą realizowane w latach 2017-2022. Na koniec BM poprosił o przyjęcie 

budżetu w zaproponowanej formie. 

 

Radny W. Sobiechowski zapytał, czy zostało zawieszone postępowanie w sprawie klap 

oddymiających w Gimnazjum Nr 1 na ul. Lubawskiej i do kiedy został przedłużony termin 

wykonania tego zadania – w budżecie na rok przyszły nie ma zabezpieczonych środków na ten 

cel? 

 

BM odpowiedział, że nie ma jeszcze informacji n/t ostatecznego terminu wykonania tego 

zadania i oczekujemy też na decyzje nowego rządu w sprawie funkcjonowania gimnazjów, 

gdyż w przypadku ich likwidacji, trzeba będzie podjąć decyzję o sposobie wykorzystania 

budynku. 
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Radny J. Chodasewicz wyraził zdanie, że jedyna dobra wiadomość dotycząca przedstawionej 

propozycji projektu budżetu to taka, że będzie on szybciej uchwalony niż ten na rok 2015, 

a zatem nie będzie opóźnień w wypłatach dla nauczycieli (jak w roku ubiegłym). Zła jest z kolei 

taka, że jest to kolejny rok budżet zastoju dla miasta i zabezpieczenia rozdmuchanych potrzeb 

administracji. Z projektu oraz „skromnych” wyjaśnień BM nie wynika w co miasto będzie 

inwestowało i jaki jest pomysł na miasto. Skoro BM takiego pomysłu nie ma to zdaniem 

radnego RM powinna Mu je podsunąć i tak też robił J. Chodasewicz w ciągu roku – dla 

przykładu: reforma gimnazjów, reforma Sp. Mieszkaniowej, budżet obywatelski, dodatkowe 

środki (50 tys. zł) na sport w mieście – ale żadna z tych propozycji nie została zaakceptowana. 

Radny zasugerował, że 95 tys. zł, o które pytał przy uchwalaniu Programu współpracy 

z organizacjami pozarządowymi, również zostało przekazane dla potrzeb funkcjonowania 

administracji. Zapytał o sens funkcjonowania RM, skoro Komisje Stałe nie wypracowały 

żadnych wniosków do projektu budżetu, poza zabezpieczeniem 9 tys. zł na upamiętnienie 

poległych więźniów obozu Gross-Rosen przy ul. Księcia Bolka I. W latach poprzednich do 

ostatniej chwili toczyły się rozmowy radnych z BM o zmianach w projekcie uchwały 

budżetowej, a teraz nic takiego nie miało miejsca. Radny przytoczył kilka pozycji z projektu: 

- ponad 19 mln zł wydatków na oświatę,  

- ponad 11 mln zł wydatków na pomoc społeczną, 

- 6,3 mln zł wydatków na administrację publiczną, czyli o 300 tys. zł więcej niż w obecnym 

budżecie, 

- 6,2 mln zł wydatków na gospodarkę mieszkaniową, czyli o 300 tys. zł więcej niż w obecnym 

budżecie i duża część trafi do Sp. Mieszkaniowej – tworu, którego BM nie może, nie chce bądź 

nie potrafi zreformować; te środki, zdaniem radnego, pójdą „na przejedzenie”, bo gdyby całość 

przez te ostatnie lata wydatkować na remonty w mieście, to byłoby ono teraz w stanie idealnym, 

- planowane (i bardzo niepokojące) 1,4 mln zł dochodów ze sprzedaży mienia, a zatem również 

1,4 mln zł wydatków na inwestycje, co wg radnego jest skandalem, tym bardziej, że większość 

z tej sumy zostanie przeznaczona na dokumentacje. 

Radny podkreślił, że wydatki w tych dziedzinach są niezbędne, ale trzeba się zastanowić nad 

oszczędnościami, które można wygenerować. Następnie przytoczył kwoty z budżetów innych 

miast, tj.: 

- Jawor – pawie 5 mln zł wydatków na inwestycje, Świebodzice – 7 mln zł, Gmina Wiejska 

Kamienna Góra – prawie 5 mln zł przy wydatkach ogółem na poziomie 30 mln zł, Lubawka – 

3 mln zł przy ogólnej kwocie 30 mln zł na wydatki, Czarny Bór – 6 mln zł przy wydatkach 

ogółem 21 mln zł; przytoczone kwoty są dochodami własnymi gmin. 

Radny zapytał, dlaczego inne gminy mogą i potrafią, a ekipa K. Świątka osiągnąć tego nie 

może? J. Chodasewicz powrócił do tematu budżetu partycypacyjnego i powiedział, że jeden 

z radnych wyraził przekonanie, że jak damy gdzieś 50 tys. zł, to nam zabraknie, ale radny  

podkreślił, że zawsze zabranie, gdyż każda kwota z podatków, subwencji i dotacji zostanie 

„przejedzona” przez Ratusz, czyli zagospodarowana nie na to co trzeba. Radny (również jako 

dziennikarz) od wielu lat apeluje do BM o zmianę kierunku rozwoju miasta i podkreśla, 

że pełnienie przez Niego funkcji, nie może polegać jedynie na administrowaniu i zapewnianiu 

bytu jednostkom podległym, ale również na działaniu dla dobra mieszkańców. Zaapelował do 

radnych o przypomnienie sobie, czyje interesy reprezentują i odrzucenie propozycji budżetu 

złożonej przez BM. 

 

Radny M. Białecki sprostował wypowiedź radnego J. Chodasewicza i podkreślił, że Komisja 

Rewizyjna złożyła wniosek o zmianę kwoty przeznaczonej na sport i to nie wina BM, 

czy Skarbnik Miasta, że tego nie dokonali, a radnych, którzy tego nie poparli. 
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Radna V. Majak powiedziała, że 8 grudnia 2015 r. podczas posiedzenia KBSiR toczyły się 

rozmowy w sprawie budżetu obywatelskiego i radny J. Chodasewicz również w nich 

uczestniczył. Nie można zatem mówić, że nie ma woli działania w tym zakresie. Odniosła się 

również do propozycji oszczędności w oświacie i podkreśliła, że radny (prywatnie jako mąż 

wieloletniej i zasłużonej Dyrektor szkoły podstawowej) powinien wiedzieć, że wynagrodzenia 

stanowią większą część planu finansowego i są zgodne z prawem oświatowym, a zatem miasto 

i radni nie mają w tym temacie nic do powiedzenia. Następnie odniosła się do wydatków na 

administrację i powiedziała, że podczas jednego z posiedzeń KBSiR Skarbnik Miasta 

wyjaśniła, że wzrost kwoty w tej dziedzinie wynika z konieczności zagospodarowania środków 

na odprawy emerytalne i radny J. Chodasewicz wówczas zgodził się z tym wyjaśnieniem. 

Podkreśliła, że miasto nie może zaciągać w chwili obecnej żadnych kredytów (jedna 

z propozycji radnego), gdyż nawet opinia RIO wskazuje na zagrożenie wskaźnika zadłużenia 

przy kolejnych pożyczkach i poddała w wątpliwość analizę strategii finansowej miasta przez 

radnego J. Chodasewicza. Radna wskazała na inny pomysł radnego, a mianowicie likwidację 

Miejskiej Biblioteki Publicznej, na którą to wypowiedź radny J. Chodasewicz zaprotestował i 

podkreślił, że nic takiego nie mówił i nie życzy sobie takich insynuacji. Radna V. Majak 

zapytała zatem, czy prawdą jest, że na jednej z komisji radny chciał likwidacji MBP, na co 

radny odpowiedział pytaniem „czy to jest przesłuchanie”? 

Radna V. Majak przyznała z kolei radnemu rację w sprawie konieczności restrukturyzacji 

Sp. Mieszkaniowej. 

 

Radna C. Róg sprostowała słowa radnego M. Białeckiego i wyjaśniła, że nieprawdą jest, 

jakoby radni nie wnioskowali o zwiększenie środków na sport, gdyż podczas posiedzenia 

KBSiR, jako przewodnicząca KGKiM, wnioskowała o dołożenie 50 tys. zł w tym zakresie (za 

radnym J. Chodasewiczem). 

 

Radna R. Komorowska stwierdziła, że do końca lutego danego roku musi być podjęta uchwała 

o budżecie obywatelskim, aby w ogóle na ten temat móc rozmawiać i podczas posiedzenia 

KBSiR padła deklaracja realizacji tego tematu na początku 2016 roku. 

 

Radny J. Chodasewicz podkreślił, że nigdzie się nie wypowiadał, że trzeba zlikwidować MBP, 

a jedynie instytucję tą należy zreformować, podobnie zresztą jak Centrum Kultury, 

czy Muzeum, gdyż co roku placówki te dostają ok. 500 tys zł jedynie na płace, a przez to są 

bezwładne. Radny powiedział, że nie chce oszczędzać na edukacji dzieci, ale likwidacja 

Gimnazjum Nr 2 miała doprowadzić do ok. 1,5 mln zł oszczędności już w roku 2016 i można 

byłoby te środki przeznaczyć na inwestycje. Radny zestawił sytuację z innych gmin, aby radni 

zastanowili się, gdzie Kamienna Góra popełnia błąd. Jako przykład przytoczył wydatki na 

tankowanie samochodu spalającego 20 l/100 km i 5 l/100 km i podkreślił, że jeśli kogoś 

przestaje stać na droższe w utrzymaniu auto, to decyduje się na zamianę na to tańsze i Jego 

propozycje zmierzają właśnie w kierunku oszczędności, a nie całkowitych likwidacji. Nigdy 

też nie przyznał, że rozumie wzrost środków na administrację, a jedynie wysłuchał wyjaśnień 

Skarbnik Miasta. W ślad za radną V. Majak przytoczył w dyskusji przykład swojej Żony, 

która jako dyrektor szkoły musiała ograniczyć się w wydatkach do takich kwot, jakie przekazał 

placówce UM i nie było mowy o ich przekroczeniu. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, że placówki kultury w mieście w mijającym roku wykazały 

bardzo dużą aktywność i radny J. Chodasewicz nie powinien przedstawiać złej oceny ich 

funkcjonowania. 
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BM wyraził zdziwienie tym, że radny J. Chodasewicz już oprócz obrażania Jego, zaczyna 

obrażać radnych i pracowników miejskich jednostek. Z Jego wypowiedzi wynika, że jako 

jedyny ma patent na mądrość, a reszta radnych znalazła się na Sali z przypadku i nie wie, 

co robić. Skoro radny od wielu lat nie może przekonać BM do zmiany kierunku działania, to 

może powinien przekonać do tego pozostałych i wówczas wspólnie przekonywać Jego. Nie 

można też mówić, że wszystkie jednostki kultury wymagają reformy, gdyż jedne funkcjonują 

lepiej, a inne gorzej i jedynie na tych drugich należy się skoncentrować, a nie obrażać 

wszystkich. Podkreślił, że wydatki na gospodarkę mieszkaniową to nie tylko 

Sp. Mieszkaniowa, ale również inni zarządcy i inne zobowiązania. 

 

Radny J. Bruździak powiedział, że radny J. Chodasewicz świadomie powtarza informacje 

o niedorzecznych kwotach, np. 1,5 mln zł oszczędności na likwidacji Gimnazjum Nr 2 i zapytał 

radnego, ile kosztuje utrzymanie tego gimnazjum w roku przyszłym, po czym sam 

poinformował, że jest to kwota 1 mln 660 tys. zł. Podkreślił, że niemożliwa jest zatem 

oszczędność 1,5 mln zł przy likwidacji placówki, gdyż 250 uczniów trzeba byłoby umieścić w 

innych szkołach, a 90% z budżetu szkoły idzie na płace. Wykazana już została absurdalność tej 

kwoty, ale radny z uporem ją powtarza, licząc, że ludzie „to kupią”. Radny poprosił też 

o powstrzymanie się od słów typu „wszyscy wiemy, że te instytucje są bezwładne”, gdyż wcale 

tak nie jest i radni bywający na miejskich imprezach kulturalnych od razu temu zaprzeczą –  

w przeciwieństwie do radnego J. Chodasewicza, ale Jego na tych imprezach nie widać. Odniósł 

się również do słów, jakoby subwencje i dotacje „nie szły tam gdzie trzeba” i powiedział, 

że z oceny radnego J. Chodasewicza wynika, że subwencja oświatowa, która w 100% idzie na 

oświatę „poszła nie tam gdzie trzeba”. Jego zdaniem, radny J. Chodasewicz, za bardzo się 

rozpędził i przesadza w swoich wypowiedziach. 

 

Radna Z. Kolat powiedziała, że radni są świadomi, że w chwili obecnej miasto nie ma 

możliwości pozyskania większych dochodów ze sprzedaży mienia, które często jest 

przestarzałe i nie do końca trafnym jest porównywanie się w tej kwestii do gmin ościennych, 

które dzięki większej sprzedaży mogą więcej przeznaczać na inwestycje. Wiele razy już 

podkreślano, że bezcelowym jest teraz branie kolejnego kredytu, gdyż za chwilę zablokuje on 

nam sięgnięcie po środki unijne i ma to sens dopiero wówczas, gdy wnioski zostaną 

zaakceptowane. Podkreśliła ponadto, że do każdego zadania musi być stworzona dokumentacja 

i w chwili obecnej należy się na tym skoncentrować, aby później można było zainwestować. 

Zdaniem radnej, porządny gospodarz nie bierze kredytu ot tak sobie, bo z nim związane są 

również odsetki. 
 

Radna C. Róg powiedziała, że dwa miesiące temu była na szkoleniu odnośnie pozyskiwania 

środków unijnych z Aglomeracji Wałbrzyskiej i nadal nie ma konkretnych informacji, 

a generator wniosków nie jest jeszcze przygotowany. Gminy z Aglomeracji Wałbrzyskiej mają 

przechodzić podwójny szczebel przy składaniu wniosków, ale za tą przynależność mają 

otrzymywać dodatkowe punkty. 
 

BM dodał, że w styczniu bądź lutym mają być składane pierwsze wnioski infrastrukturalne 

i my mamy gotowe trzy projekty na budynki komunalne, projekt wieży widokowej, ulic: 

Cegielnianej, Parkowej, Wysokiej i J. Krasickiego, kanalizy ul. Wiejskiej, Jedwabnej, Ptasiej 

i zlewni ul. T. Kościuszki, na ukończeniu jest dokumentacja na jaz przy Zalewie, 

a w przygotowaniu są projekty na oświetlenie, drogi rowerowe, Centrum Kultury i pozostałą 

infrastrukturę wokół ARADO. Wszelkie informacje w tym temacie można uzyskać w Wydziale 

ZIF UM. Dodał, że najwięcej trudności stwarzają małe inwestycje, które najbardziej interesują 

ludzi, np. budowa jakiegoś chodnika, czy przejścia, ale na to środków unijnych nie pozyskamy 

i musimy znaleźć na nie środki w budżecie własnym. 
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Radny J. Chodasewicz wyraził zdanie, że BM kreuje wizerunek „jednego złego, a dwudziestu 

wspaniałych” i skoro radny nie potrafi innych przekonać do swoich racji, to jest z Nim „coś nie 

tak” i „nie pasuje do stada”. Nie ma zamiaru jednak uprawiać polityki gabinetowej, czyli takiej 

jaką prowadzi BM i „kupować radnych” obiecując im różne rzeczy. 

 

BM zażądał, aby radny J. Chodasewicz przestał Go obrażać, a Przewodniczący RM zaapelował, 

aby radny zastanowił się jakich słów używa i przestał publicznie oskarżać osoby, które na to 

nie zasługują, po czym, wśród oburzenia radnych, odebrał radnemu głos. 

 

Radny J. Jarosz powiedział, że kolejny raz czuje się obrażony przez Pana J. Chodasewicza 

i zapytał, co radny zrobił przez ostatni rok dla mieszkańców Kamiennej Góry? 

 

Skarbnik Miasta zapytała radnego J. Chodasewicza, czy zwrócił uwagę, że poziom wydatków 

bieżących, o których mówił, od kilku lat nie wzrasta, pomimo tego, że jest coraz więcej zadań 

nakładanych na samorządy, czy to z zakresu pomocy społecznej, oświaty, czy innych. 

Zapewniła ponadto radnego, że kwota środków na zadania inwestycyjne, nie jest kwotą 

ostateczną i podkreśliła, że gminy wiejskie, do których porównuje radny Kamienną Górę, 

korzystają z innych niż miasta programów unijnych oraz z Programów Rozwoju Obszarów 

Wiejskich. Zdaniem Skarbnik Miasta, perspektywa finansowa 2007-2013 nie została 

zaprzepaszczona, gdyż w latach 2007-2015 Kamienna Góra pozyskała ponad 25 mln zł 

w postaci dotacji na inwestycje, a na wydatki inwestycyjne i remontowe wydano łącznie ponad 

85 mln zł (co dzielone na 9 lat kadencji K. Świątka daje rocznie wydatki w wysokości 9,2 mln 

zł). Dla zaprzeczenia słowom radnego J. Chodasewicza, że w mieście nic się nie zmieniło, jest 

marazm i zastój, a urzędnicy biorą pieniądze za nic, Skarbnik Miasta wraz z Sekretarzem Miasta 

przedstawili prezentację o realizacji zadań w gminie w latach 2007-2015 – zał. Nr 15 do 

protokołu. Skarbnik Miasta dodała, że Gmina w ramach perspektywy finansowej 2014-2020 

będzie realizowała działania poprzez ZIT Aglomeracji Wałbrzyskiej i w ramach tego dla miasta 

przeznaczone są środki w wysokości ok. 38 mln zł, z których też będą mogli skorzystać 

przedsiębiorcy i które będą przeznaczone na przebudowę dróg, których zarządcą jest DSDiK 

i GDDKiA. Dla samej gminy będą to środki w granicach 18-20 mln zł, które mają być 

wykorzystane do 2020 r. na zadania ujęte w ZIT. 

 

Radny J. Chodasewicz wyraził zdanie, że z prezentacji wynika, że od 2013 r. bardzo zmniejsza 

się ilość inwestycji i to właśnie o to chodzi, aby nie zatrzymać się w miejscu i zapytał, czy jeśli 

będziemy mieli zerowe dochody ze sprzedaży, to analogicznie nie zrobimy żadnej inwestycji? 

Radny podkreślił, że w swojej wypowiedzi nie porównywał Kamiennej Góry jedynie do 

obszarów wiejskich, bo takimi nie są Świebodzice, czy Jawor i oni potrafią, jak się okazuje, 

przeznaczyć dużo więcej na inwestycje niż my. Nie możemy też porównywać się do powiatu, 

gdyż ta jednostka ma bardzo ograniczone możliwości pozyskiwania dochodów z uwagi 

chociażby na to, że nie ma lokali do wynajmowania, a ponadto spłaca kredyty po oddłużeniu 

szpitala. Na koniec radny zapytał o to „dlaczego jest tak źle skoro jest tak dobrze” i wyraził 

zdanie, że to wszystko, co radni widzieli w prezentacji to jest to zwykłe zarządzanie, a należy 

pochylić się nad takimi tematami jak remont Zalewu, czy zrobieniem takiej inwestycji, 

która rozkręci turystykę w Kamiennej Górze, ściągnie inwestorów i da przewagę 

konkurencyjną. Zdaniem radnego taką inwestycją nie są podziemia, gdyż jest to produkt 

jednorazowy, zwłaszcza na tle rozwijającej się w tym samym temacie Jeleniej Góry, 

czy Walimia. 
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Radny B. Wągrowski stwierdził, że radny J. Chodasewicz ma swoją wizję na rozwój miasta, 

a pozostali radni swoją i w demokratycznym państwie trzeba to uszanować. Ponadto, Jego 

zdaniem, radny J. Chodasewicz kłamie i „opowiada bajki”, a ponadto manipuluje 

społeczeństwem. 

 

Radny J. Chodasewicz przeprosił za wypowiedziane słowa „że radni nic nie robią” 

i podkreślił, że chodziło o to, że radni nie wnoszą pomysłów, które mogłyby zainspirować BM. 

 

Radny B. Wągrowski zapytał, ile radny J. Chodasewicz zgłosił wniosków do budżetu, na co 

uzyskał odpowiedź, że dużo, ale wszystkie zostały odrzucone. 

 

Skarbnik Miasta wyjaśniła, że dlatego nastąpiło zahamowanie w inwestycjach po roku 2013, 

bo fundusze unijne były rozdawane w latach 2007-2013, a kierunki rozwoju miasta określone 

są ściśle w ZIT dla Aglomeracji Wałbrzyskiej. Dodała, że na początku roku przyszłego RM 

otrzyma do uchwalenia Wieloletni Plan Inwestycyjny i Strategię Rozwoju Miasta i w tych 

dokumentach będą dokładnie określone kierunki i etapy inwestycji, a także możliwości 

wykorzystania środków finansowych do roku 2020. Niemożliwym jest zapisanie wszystkich 

inwestycji w ciągu jednego roku, bo to wiążę się z opracowaniem dokumentacji, złożeniem 

wniosków oraz uzyskaniem dofinansowania. Wszystkie te kwestie będą również poruszane 

podczas posiedzeń Stałych Komisji RM. 

 

5) głosowanie autopoprawek 

 

Mając na uwadze to, że nie było złożonych żadnych wniosków do projektu budżetu 

przystąpiono do realizacji dalszego porządku obrad. 

 

6) głosowanie uchwały budżetowej uwzględniającej przyjęte poprawki 

 

Przewodniczący RM zarządził głosowanie, w wyniku którego RM Kamienna Góra przy 

20 głosach „za”, 1 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” podjęła Uchwałę Nr XIV/88/15 

w sprawie budżetu miasta Kamienna Góra na 2016 rok – zał. Nr 16 do protokołu. 

 

 

Ad. 16. Sprawy różne 

 

BM podziękował za uchwalenie budżetu i wyraził nadzieję, że na koniec roku przyszłego 

wszyscy będą zadowoleni z jego realizacji i okaże się, że radny J. Chodasewicz nie miał racji. 

Ponadto BM udzielił odpowiedzi na wnioski i zapytania z poprzedniej Sesji: 

1) radnej R. Komorowskiej: 

a) ul. Wiejska i M. Fornalskie, to drogi powiatowe i do tej jednostki należy dbanie 

o ich stan i porządek. W latach 2009-2011 prowadzone były rozmowy 

z powiatem n/t zmiany kategorii tych dróg i wówczas obie strony były tą 

zamianą zainteresowane. Niestety po zmianie na stanowiskach kierowniczych 

w powiecie już tej woli nie było z ich strony, 

b) teren na ul. M. Fornalskiej został ponownie uprzątnięty, 

c) miasto jest gotowe na wiosnę razem z mieszkańcami podjąć prace w sprawie 

utwardzenia przejścia pomiędzy budynkami na ul. Wiejskiej; 

2) radnej V. Majak: 

a) zostały skierowane prośby do SSEMP o uprzątnięcie terenu na 

ul. P. Ściegiennego z samosiejek, gdyż oni są właścicielem tego terenu, 



13 
 

b) wg oceny ekspertów stan techniczny mostu  na tzw. Młynówce jest dostateczny 

i nie zagraża bezpieczeństwu, ale prośba zostaje przyjęta do wiadomości; 

3) radnej I. Placie – w budżecie miasta nie ma zabezpieczonych środków na remontu 

podwórka między ul. F. Chopina, a ul. Jeleniogórską, ale szukane są możliwości na 

wykonanie tego zadania; 

4) radnej D. Walus – nie można jeszcze jednoznacznie odpowiedzieć, czy w roku 

przyszłym utwardzona zostanie nawierzchnia na ul. Jesionowej; 

5) radnemu R. Ostrowskiemu: 

a) oświetlenie w parku już zostało naprawione, 

b) kioski na ul. T. Kościuszki są obiektami prywatnymi i prawnie wszystko jest 

w porządku, ale już od jakiegoś czasu podejmujemy systematyczne działania, 

aby ten problem rozwiązać; 

6) radnemu J. Chodasewiczowi: 

a) z końcem 2015 r. kończy pracę obecny Prezes Sp. Mieszkaniowej i nie dostanie 

odprawy za wcześniejsze rozwiązanie kontraktu. Jego następca będzie zarabiał 

zgodnie z zasadami wynagradzania członków zarządów spółek z 16.03.2015, 

b) nie jest prawdą, że został zlikwidowany PSZOK na ul. Wł. Broniewskiego, 

c) za okres 2013-2015 na funkcjonowanie PSZOK-u miasto wydało 

392.370.000zł, a od jesieni br. płacimy 1.000 zł. miesięcznie. Na koniec roku 

bieżącego odbiór odpadów wynosi 22t (tyle samo na ul. Towarowej), 

d) pytanie o wykup lokalu „Waleczne Serca” nie powinno być zadane publicznie, 

gdyż może negatywnie wpłynąć na możliwość pozyskania środków na remont 

budynku Centrum Kultury. Rozważane są różne możliwości i prowadzone 

żmudne negocjacje i należy pamiętać, że jeśli miasto nie będzie miało tytułu 

własności to nie uda się pozyskać 6 mln zł na remont budynku, 

e) Urząd powinien otrzymać 15-20 mln zł środków z Aglomeracji Wałbrzyskiej, 

a środki na całość powinny sięgnąć 36-37 mln zł. Kwoty te wielokrotnie już były 

przytaczane podczas Sesji RM, a szczegółowe rozmowy powinny toczyć się na 

posiedzeniach Komisji, 

f) podczas obecnej Sesji przedstawione były informacje n/t przygotowywanych 

wniosków; 

g) na terenie Kamiennej Góry nie odnotowano przekroczenia dopuszczalnych 

stężeń smogu. W przypadku dwutlenku siarki średniorocznie występuje 

9µg/1m3 przy dopuszczalnym stężeniu 20µg/1m3, a w sezonie grzewczym 

wartość ta dochodzi do 15µg/1m3. W przypadku benzenu stężenie wynosi 2,2 

przy dopuszczalnym 5 (w okresie grzewczym 3,4), a w przypadku dwutlenku 

azotu średniorocznie jest na poziomie 9 przy dopuszczalnym 40 (w okresie 

grzewczym 12). Miasto posiada własny program ochrony środowiska, 

a także nowo przygotowany dokument, a mianowicie „Plan Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla miasta Kamienna Góra na lata 2014-2020 z perspektywą do 

2030 r. w ramach planu gospodarki niskoemisyjnej dla AW” i zostanie on 

przedstawiony radnym w I kwartale przyszłego roku. Zostały w nich określone 

działania krótko i średnioterminowe, cele strategiczne i szczegółowe, 

m.in. termomodernizacja budynków mieszkalnych, wykorzystanie 

odnawialnych źródeł energii w obiektach użyteczności publicznej, wymiana 

oświetlenia ulicznego na nowoczesne i energooszczędne, budowa ścieżek 

rowerowych i miejsc przesiadkowych, poprawa jakości transportu towarowego 

(wspólnie z powiatem i spółką PKS), 

h) jeśli składane wnioski uzyskają akceptację, to środki na inwestycje zostaną 

zwiększone w ciągu roku, 
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i) informacja o środkach zewnętrznych pozyskanych przez jednostki podległe jest 

informacją przetworzoną i radny otrzymał wezwanie do uzasadnienia swojego 

wniosku. Dodatkowo, są to pytania, które wymagają wręcz sprawozdania 

z danego tematu, a nie tylko zwykłej odpowiedzi i powinny być one zadawane 

bezpośrednio kierownikom jednostek. Rada Miasta też może zapraszać 

przedstawicieli jednostek i prosić o przedstawienie konkretnych informacji, 

j) MBP złożyła w roku bieżącym wniosek do MKiDN na promocję literatury 

i czytelnictwa na kwotę 10 tys. zł, a po Nowym Roku mają być złożone kolejne 

dwa – na zakup sprzętu komputerowego i nowości wydawniczych. Muzeum 

Tkactwa złożyło wniosek do MKiDN na rozwój infrastruktury kultury 

i infrastruktury muzeum (gabloty, nowy system zawieszania obrazów, 

oświetlenie LED do sal wystawowych) – cały projekt szacowany jest na 

140 tys. zł. Muzeum złożyło również wniosek do MKiDN na konserwację 

zabytków i instrumentów muzycznych w muzeum (rożki angielskie, fortepian, 

fagoty, oboje) – zadanie to jest już w końcowej fazie realizacji. Centrum Kultury 

złożyło wniosek do Muzeum Historii Żydów Polskich i otrzymało 

dofinansowanie na projekt „Muzeum na kółkach”, które w Kamiennej Górze 

gościło przez kilka dni. Złożony był również wniosek do Polsko-Amerykańskiej 

Fundacji Wolności w ramach programu „Równać szanse” i będzie on 

realizowany w 2016 r. i w ramach tego programu będą realizowane już corocznie 

„Wesołe podwórka”, które do tej pory były robione w ramach środków 

własnych. Ponadto CK wygrało konkurs na realizację kilkudniowej konferencji 

w ramach europejskiego programu „Stolice kultury 2016 – kultura małych, 

średnich miast” i finansowana będzie ze środków rządowych, 

k) BM podkreślił, że odpowiada na wszystkie pytania zadawane przez radnego, 

albo w formie ustnej, albo pisemnej i w dalszym ciągu będzie tak postępował. 

 

Radny W. Sobiechowski oburzył się na upomnienia ze strony Przewodniczącego i podkreślił, 

że inni też przeszkadzają w obradach i nie jest im zwracana uwaga. Ponadto Przewodniczący 

nie widzi, jak radny zgłasza się do wypowiedzi. 

 

Radna R. Komorowska zgodziła się z odpowiedzią BM, że na ul. M. Fornalskiej została 

uprzątnięta działka, ale dodała, że piwnice w dalszym ciągu są zaśmiecone. 

 

Radna C. Róg zapytała, czy prowadzone były rozmowy n/t przyłączenia miejskich budynków 

do Zakładu Wytwarzania w Kamiennej Górze i poprosiła o przygotowanie informacji w tym 

temacie, z uwzględnieniem, które budynki miałyby taką możliwość i kiedy. 

 

Radna I. Plata podziękowała za szybkie oznakowanie przystanków i poprosiła o montaż 

tabliczek z rozkładem jazdy. 

 

Radny R. Ostrowski zaproponowała, aby Starostwo Powiatowe przekazało budynek po byłym 

Domu Pomocy Społecznej przy ul. Armii Ludowej dla Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy 

i może dzięki temu zostałby on zagospodarowany. 

 

Radny T. Baćko podziękował BM za realizację zgłoszonych przez Niego w trakcie roku 

wniosków. 

 

Przewodniczący RM złożył radnym, BM, zebranym oraz wszystkim mieszkańcom życzenia 

świąteczne i noworoczne. 
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Ad. 13. Zamknięcie Sesji 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM zamknął XIIV Sesję Rady Miasta 

Kamienna Góra w dniu 17 grudnia 2015 r. 

 

Protokołowała: 

Katarzyna Poręba – Plasło     Przewodniczący Rady 

 /-/ Henryk Różański  

 

 

 

 

  

 

 

 


